
Skolebestyrelsesmøde den 29. august 2022 

Til stede: Christian A., Martine, Brian, Mie, Therese, Sabrina, Trine, Christian M., Inga, Anette, 

Steen 

1: Præsentation af den nye bestyrelse, på næste møde er der rundtur og tid til at få et indblik i 

skolens opbygning. 

2: Valg af referent (Inga). Referater sendes ud som et opslag på Aula, og på sigt bliver de 

tilgængelige på den nye hjemmeside. 

3: Dagsorden godkendes 

4: Budgethøring. Køge Kommune ønsker at spare ca. 80 mio. + 25 % fundet i hvert fagudvalg. Det, 

der har betydning for skolens drift er besparelserne i børneudvalget og skoleudvalget. Samtlige 

forslag til besparelser drøftes på mødet, men det er kun de forslag, som giver anledning til 

spørgsmål, der fremhæves i referatet. Ønsker man at læse om alle forslagene henvises til: 

koege.dk / byråd og udvalg / dagsordener og referater / 10.08.2022. 

Fra børneudvalget er der bl.a. forslag om følgende: 

a) Nedlæggelse af de forebyggende rådgivere. De forebyggende rådgivere understøtter via 

faglig sparring dagtilbuddenes og skolernes tidlige forebyggende indsatser samt opsporing 

af og underretning om børn og unge i mistrivsel og tilbyder bl.a. råd og vejledning til 

forældre samt skilsmisse- og angstgrupper til børn og unge. Skolebestyrelsen finder det 

problematisk, at belysningen af et barns udfordringer i almenområdet minimeres, og at 

lærerne ikke har mulighed for at hente støtte. Dette er derfor et punkt, som vi vil være 

særligt opmærksomme på i vores høringssvar. 

Fra skoleudvalget er der bl.a. forslag om følgende: 

a) Man vil spare på det generelle løft af folkeskolen, dvs. bloktilskuddet, som egentlig er 

tiltænkt flere lærerkræfter (fx to-lærerordninger, turboforløb). Dette punkt vil 

skolebestyrelsen formulere en mening om, idet vi mener, at det kan have en betydning for 

undervisningens kvalitet at skære her.  

b) Tosprogstildeling halveres og omfordeles. Skolebestyrelsen vurderes, at det ikke er en 

udfordring, der bliver mindre i Køge Kommune, og vi stiller os derfor undrende over for 

forslaget. 

c) Åbningstid i SFO reduceres med en time om ugen. Det er op til den enkelte skolebestyrelse 

at drøfte, hvordan det skal udmøntes. 

d) Nedlæggelse af pulje til Juniorklub og hårde hvidevarer. Særligt første del af punktet, 

”nedlæggelse af pulje til Juniorklub”, stiller skolebestyrelsen sig undrende overfor. 

e) 33 % reduktion af fælles puljer til uddannelse og udvikling. Dette stiller skolebestyrelsen sig 

kritisk overfor, da det er vigtigt, at vores personale kan udvikle sig og lære noget. Både i 

forhold til rekruttering og fastholdelse, men også i forhold til arbejdsglæde. 



5: Forældrehenvendelse ang. aflevering og afhentning af børn: En gruppe forældre har rettet 

henvendelse til Søndre Skole og skolebestyrelsen angående vedtagelsen om, at forældre ikke går 

med ind på gangen/med ind i klassen, når børn afleveres og hentes. Forældrene savner kontakten 

med skolen og argumenterer for, at man mangler en føling med sit barn og barnets trivsel.  

Først præciseres det, at forældre gerne må aflevere og afhente indendørs i SFO-ens åbningstid; 

både morgen og eftermiddag. Dernæst uddybes det, at lærerne i indskolingen er glade for 

ordningen med, at der ikke opholder sig forældre på bænke og gange, når skolen begynder, og når 

skolen slutter, fordi de oplever, at alle børn får en bedre start og afslutning på dagen, og fordi alle 

børn er lige i forhold til, hvem der får lærerens opmærksomhed. Samtidig oplever lærerne, at de 

får mere tid sammen med børnene, fordi de ikke bruger tiden på forældrehenvendelser, og 

børnene bliver mere selvhjulpne. Skolebestyrelsen drøfter, at det er vigtigt, at man føler sig 

velkommen på Søndre Skole, og det er vigtigt, at man får indblik i sit barns skoledag. Samtidig er 

det vigtigt at lytte til, at børnene profiterer af den rolige start. Der henstilles derfor til, at man så 

vidt muligt følger med ind i SFO-ens åbningstider (før 7.50 og efter skolens afslutning), og at man 

overlader scenen til læreren i skoletiden. I SFO-ens åbningstider er man velkommen til fx at se 

barnets klasse eller rydde op i garderoben. 

6: Evaluering af kursus for nye skolebestyrelse. Udsættes. 

7: Datoer for kommende bestyrelsesmøder: Næste møde er 21. september 2022 klokken 17 -19. 

Resten af datoerne aftaler vi på dette møde. 

8: Meddelelser: Ikke noget nyt fra elevrådet. Troels er konstitueret leder i SFO-en. Der var ikke 

relevante kandidater til stillingen som fysik-/kemi- og engelsklærer. Nye jobsamtaler afholdes den 

26. september klokken 15.00. 

9: Evt: Ikke noget 

 

 

  


